
Monthly  
Newsletter 

 

30 April 2002  Princess Private Equity Holding Limited 
  0% Coupon Principal protected AAA-Convertible Bond due 2010 

 

Market Information 

 April 30, 2002 March 31, 2002

Net Asset Value (NAV) 86.63% 87.72%

Mid Market Price 82.00% 82.00%

Total Commitments (USD) 1,093,327,995 1,086,074,888

Funded Commitments (USD) 600,106,731 590,126,758

Premium over NAV -5.34% -6.52%

Commitment Level (% of NAV) 180.04% 176.63%

Investment Level (% of NAV) 98.82% 95.97%

 

Investments by Geographic Region Investments by Financing Stage 

 

  

 

Recent Commitments Stage Region Vintage 

Year 

 Size  

(mio.) 

Month 

Crimson @Velocity Venture RoW 2000  USD 5.0  August  
Prism Venture Partners IV, L.P. Venture N/Am 2001  USD 2.0 August  
       

 
In the mid- to late 1990s, the general partners at private equity partnerships dictated the terms and 
business practices to the investors, ie the limited partners. Today, however, the tables are turning: 
the limited partners are increasingly clamouring for change, and they are uniting their interests 
through organizations such as the Institutional Limited Partners Association (ILPA), which counts such 
prominent members as the Californian Public Employees Retirement System (CalPERS) among its 
ranks. At the top of their agenda comes getting more favourable terms for the investors and exerting 
pressure on the Private Equity and Venture Capital partnerships to complete the valuation adjust-
ments of their portfolios with the audited December 2001 reports. Pressure is also coming from the 
investors and the American National Venture Association (NVCA) for Private Equity companies and the 
partnerships to adopt common valuation and reporting standards, as recently laid down by European 
Venture Capital Association (EVCA) and the British Venture Capital Association (BVCA). 

In the mid to late 1990s, the general partners at private equity partnerships dictated the terms and business 

practices to the investors, i.e., the limited partners. Today the tables are turning and the limited partners are 

increasingly asking for change.  They are uniting their interests through organisations such as the Institutional 

Limited Partners Association (ILPA) which counts such prominent members as the Californian Public Employees 

Retirement System (CalPERS) among its ranks.  At the top of their agenda are items such as obtaining more 

favorable terms for the investors and exerting pressure on the private equity and venture capital partnerships 

to complete the valuation adjustments of their portfolios with the audited December 2001 reports. Pressure is 

also coming from the investors and the National Venture Capital Association (NVCA) in America for private 

equity companies and the partnerships to adopt common valuation and reporting standards, as recently laid 

down by the European Venture Capital Association (EVCA). 
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Definitions 
This Newsletter is produced based on information available on the last working day of the month. 

 

The NAV (Net Asset Value) is calculated based on a total of 7,010,000 fully diluted Shares. Princess has 10,000 issued Shares and
700,000 Convertible Bonds that, if converted at USD 100 per Share, would result in 7,000,000 Shares giving an overall total of
7,010,000 Shares. 

Market  

Mid Market Price The arithmetic mean of Bid and Offer closing prices on the last trading day of the month as reported to Princess 

NAV Gross consolidated assets minus consolidated liabilities, save that the principal amount of the Bonds shall be treated as 
equity (For further details please refer to the Bond's Offering Circular dated 30.09.99, page 43) 

Total Commitment Aggregate of all commitments made by Princess to limited partnerships as of the last trading day of the month 

Funded Commitment Aggregate of all drawn down monies 

Premium Over NAV Mid Market Price divided by the NAV 

Commitment Level Total Commitment divided by NAV 

Investment Level Funded Commitments divided by NAV 

Regions  

N/Am North America 

W/Euro European Union & European Free Trade Association 

RoW Rest of the World 

Financing Stages  

Venture (VC) A subcategory of private equity including investments in start-up or other companies or businesses embarking on new 
ventures.  Venture capital includes "seed", "early" and "later" stage investments 

Buyout (BO) Purchase of a controlling interest (or percent of shares) of a company's stock.  Also financing provided to enable current 
operating managers to acquire a business they work in. 
 

Special Situations (SS) Any investment which falls within the definition of private equity which does not fall within the above definitions of ven-
ture capital and buyout.  Special situatons investments include, among others, mezzanine investments and investments in
"distressed" enterprises. 

The accompanying notes form an integral part of this Newsletter 

This Monthly Newsletter was prepared using Financial Information contained in the Company's Books and Records as of 30 April 2002. This information is 
believed to be accurate but has not been audited by any third party and no independent Accounting Firm has expressed an opinion such as Information 
or Financial Statements. This Document is not intended to be an Investment Advertisement; it constitutes neither an offer nor an attempt to solicit offers
for regulated investments. The Company does not accept liability for the results of any action taken on the basis of the information provided or for any
other errors or omissions contained therein. 
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30. April 2002  Princess Private Equity Holding Limited 
  0% Coupon kapitalgeschützte AAA-Wandelanleihe fällig 2010 

 

Unternehmensinformationen 

 30. April 2002 31. März 2002

Innerer Wert (NAV) 86.63% 87.72%

An der Börse gehandelter Mittelkurs 82.00% 82.00%

Eingegangene Investitionsverpflichtungen (USD) 1,093,327,995 1,086,074,888

Abgerufenes (investiertes) Volumen (USD) 600,106,731 590,126,758

Prämie über NAV -5.34% -6.52%

Commitment Grad (in % des NAV) 180.04% 176.63%

Investitionsgrad (in % des NAV) 98.82% 95.97%

 

Investitionen nach geographischen Regionen Investitionen nach Finanzierungsstadien 

 

  

 

Neue Commitments Finanzierungs-

stadium 

Region Lancierungs-

jahr 

 Volumen 

(Mio.) 

Monat

Crimson @Velocity Venture RoW 2000  USD 5.0 August 
Prism Venture Partners IV, L.P. Venture N/Am 2001  USD 2.0 August 
       

 
Mitte bis Ende der 90iger-Jahre konnten die General Partner der Private Equity-Partnerships gegenüber ihren

Investoren aus einer Position der Stärke heraus verhandeln und ihre Geschäftsbedingungen durchsetzen. Diese

Situation wandelt sich nun: Die Investoren versuchen jetzt ihrerseits durch Zusammenschlüsse in

Organisationen wie der Institutional Limited Partners Association (ILPA), die prominente Mitglieder wie die

kalifornische Beamtenpensionskasse (CalPERS) hat, vermehrt ihre Interessen zu vertreten. Diskutiert werden

bessere Konditionen für die Investoren und die Notwendigkeit, dass mit den geprüften Berichten für das Jahr

2001 die Portfolios der Partnerships endgültig bereinigt sein müssen. Sowohl Investoren, als auch die

amerikanische National Venture Capital Association (NVCA) verlangen eine Vereinheitlichung der

Bewertungsmethoden, ähnlich den gerade revidierten Bewertungsmethoden der European Venture Capital

Association (EVCA). 
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Definitionen 
Der Informationsstand dieses Berichtes basiert auf dem jeweils letzten Arbeitstag des Berichtmonats 

Der NAV (Net Asset Value / Innerer Wert) wird jeweils auf Basis zu 7'010'000 Aktien berechnet. Princess hat 10'000 Aktien sowie
700'000 Wandelanleihen emittiert, wovon letztere, wenn zu einem Wert von USD 100 pro Aktie konvertiert, 7'000'000 neue Aktien und 
somit – nach Verwässerung – einen Gesamtbestand von 7'010'000 Aktien ergeben würden. 

Definitionen  
Mittelkurs Das arithmetische Mittel zwischen Angebots- und Nachfragekurs am jeweils letzten Handelstag des Berichtsmonats 

(gemäss Information durch den Händler). 

Innerer Wert Konsolidiertes Bruttovermögen abzüglich konsolidierter Verbindlichkeiten in der Annahme, der Nominalbetrag der
ausgegebenen Wandelanleihe würde wie Eigenkapital behandelt. (Für weiterführende Definitionen verweisen wir auf den 
Ausgabeprospekt vom 30.09.99, Seite 43) 

Eingegangene Beteiligungs-
verpflichtungen 

Summe aller von Princess eingegangenen Einzahlungsverpflichtungen an Private Equity Partnerships zum jeweils letzten
Handelstag des Berichtmonats 

Abgerufenes (investiertes) 
Volumen 

Summe aller abgerufenen Einzahlungen aus eingegangenen Beteiligungsverpflichtungen 

Prämie über NAV Mittelkurs dividiert durch den Inneren Wert (NAV) 

Over-Commitment Grad Summe aller von Princess eingegangenen Beteiligungen dividiert durch den Inneren Wert (NAV) 

Investitionsgrad Summe aller abgerufenen Einzahlungen dividiert durch den Inneren Wert (NAV) 

Regionen  
N/Am Nord Amerika 

W/Euro Europäische Union & Europäische Freihandelszone 

RoW Rest der Welt 

Finanzierungsstadien  
Venture (VC) Die Anlage in Form von Venture Capital umfasst Vermögensanlagen in Unternehmensgründungen oder in Gesellschaften,

die eine neue Geschäftsidee verwirklichen wollen. Dabei lassen sich wiederum verschiedene Phasen unterscheiden, in 
denen eine Nachfrage nach Venture Capital besteht (Gründungs- bzw. Entwicklungsphase, Frühes Entwicklungsstadium, 
Spätphase). 

Buyout (BO) Buyout-Anlagen sind Anlagen, die auf die Übernahme der Kontrolle des betreffenden Unternehmens gerichtet sind. Häufig 
wird im Rahmen dieser Anlagen das Management des betreffenden Unternehmens am Eigenkapital beteiligt (sogenanntes
Management Buyout). Die Übernahme des Unternehmens kann oft auch mittels eines wesentlichen Anteils an zur
Verfügung gestelltem Fremdkapital erfolgen (sogenanntes Leveraged Buyout). 

Special Situation (SS) Bei Anlagen in Special Situation handelt es sich im Allgemeinen um Anlagen in etablierte Unternehmen. Häufig sind dies
Unternehmen, die sich in speziellen Finanzierungsumständen befinden, sei es, dass sie kürzlich an die Börse gegangen 
sind oder sich in einer Krise oder in einem Restrukturierungsprozess befinden. Diese Anlagen erfolgen oft in der Form
von nachrangigem Kapital. 

Die beigefügten Definitionen sind ein integraler Bestandteil dieses Informationsbriefes 

Dieser monatliche Informationsbrief beruht auf Finanzinformationen aus Buchhaltungsdaten sowie sonstigen Aufzeichnungen der Gesellschaft zum
30. April 2002. Es handelt sich bei den gemachten Angaben um tatsächliche Werte. Diese wurden jedoch weder duch eine aussenstehende Partei geprüft,
noch hat sich bislang eine unabhängige Wirtschaftsprüfungsgesellschaft zu den Abschlüssen oder den gemachten Angaben geäussert. Dieses Dokument
stellt weder einen Verkaufsprospekt noch eine indirekte Verkaufsförderung dar. Die Gesellschaft übernimmt keine Haftung für die Folgen von
Handlungen, welche auf die zur Verfügung gestellten Informationen zurückgeführt werden sowie für etwaige in diesem Dokument enthaltenen Irrtümer
oder fehlende Angaben. 
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